
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 17
Olomouc - střed

Č. 3 / 2024 04. 03. 2024 / 17:00 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: Vanečková Magdaléna, Helcel David, Ing. arch., Fraitová Jana, Dostál Miloš, Mgr.,
Krausová Iveta, Mgr.

Omluveni: Runták Robert, JUDr. MBA, Lebedová Eva, Mgr. Ph.D., Brožová Věra, Mgr., Záleská
Markéta, Mgr., Jakubec Aleš, RNDr. Ph.D.

Hosté: RNDr. Matzenauerová OMZOH, Ing. Marušková, Ph.D. OMZOH, strážníci MPO

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR

2.1 Podnět veřejnosti | rychlá jízda přes Horní náměstí
Komise obdržela několik podnětů veřejnosti, které se týkaly rychlé jízdy přes Horní náměstí. Jednalo se zejména
o vozidla rozvozů jídla a taxislužeb.
Aby strážníci mohli rychlou jízdu pokutovat, musela by být změřena radarem. Měřené úseky musejí být
nahlášeny dopředu a odsouhlaseny státní policií.
Komise žádá o předání požadavku umístění radaru na Horním náměstí na Policii ČR.

2.2 Pěší zóna - dopravní značení
Dopravní značení "Pěší zóna", z důvodu vyhovění památové péči, neodpovídá zákonem daným technickým
parametrům.
Komise žádá o výměnu značek za nové, které by parametrům odpovídaly.

2.3 Další požadavky na MPO
Komise dále žádá MPO o:

zvýšení hlídek v městských parcích, hlavně ve večerních hodinách, kdy je zaznamenávám větší nepořádek a
hlučnost,
větší kontrolu vjezdu vozidel na Dolní náměstí.

3 Vystoupení hostů

3.1 Studie parku pod Dómem, umístění sportoviště
Jednání se zúčastnila RNDr. Jana Matzenauerová, vedoucí odboru městské zeleně a odpadového hospodářství
a Ing. Martina Marušková, Ph.D. z téhož odboru, aby komisi informovaly o novinkách ve studii parku pod
Dómem.
V parku by mělo nově vzniknout také sportoviště.
Komise se domnívá, že sportoviště v tomto prostředí nebude fungovat, s jeho umístěním tedy nesouhlasí a
přiklání se k zachování stromů, které by kvůli studii měly být vykáceny. Pokud by přesto některé stromy
vzhledem k jejich stavu musely být odstraněny, komise žádá o jejich okamžitou náhradu.

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Přehled požadavků z minulého zápisu
Neoprávněné umísťování kontejnerů - Předáno
Nebezpečný přechod pro chodce | křižovatka u Bristolu - Předáno
Nahrazení suché lísky | Náměstí Hrdinů - V realizaci



Starší požadavky
Zápis č. 9/2023 ze dne 05. 09. 2023: Koše se sáčky pro psy - V realizaci
Zápis č. 9/2023 ze dne 05. 09. 2023: Kontrola bezpečnosti stavby, ul. Legionářská - Před uzavřením
Zápis č. 9/2023 ze dne 05. 09. 2023: Parkovací politika - Vyřešené
Zápis č. 9/2023 ze dne 05. 09. 2023: Tržnice - zvelebení prostoru - V realizaci
Zápis č. 9/2023 ze dne 05. 09. 2023: Výměna stromů, ul. Remešova - Před uzavřením
Zápis č. 10/2023 ze dne 02. 10. 2023: WC v Čechových sadech - Předáno
Zápis č. 10/2023 ze dne 02. 10. 2023: Urgence nevyřešených požadavků - Před uzavřením
Zápis č. 12/2023 ze dne 04. 12. 2023: Parkovací politika - změna intervalu placeného parkování - Před
uzavřením
Zápis č. 12/2023 ze dne 04. 12. 2023: Parkovací politika - četnost kontroly automobilem s kamerou - Před
uzavřením
Zápis č. 12/2023 ze dne 04. 12. 2023: Oprava chodníku | Kateřinská ulice - Před uzavřením
Zápis č. 1/2024 ze dne 08. 01. 2024: Metodika k instalaci podzemních nádob na tříděný odpad - Předáno
Zápis č. 1/2024 ze dne 08. 01. 2024: Parkování předními koly | ul.1. Máje - doplnění dopravního značení -
Předáno

5 Projednávané záležitosti

5.1 Estetizace
Jedna z možností estetizace v letošním roce je dočasné rozmístění stromů v květináčích na Tržnici v místě, kde
byly odstraněny stánky s občerstvením, a kde v současné době není nic, jen holá dlažba. Odbor městské zeleně
a odpadového hospodářství zašle komisi návrhy těchto stromů.

5.2 Nahrazení suchých/odstraněných stromů
Strom na Dolním náměstí u bývalé pobočky ČSOB, na jehož stav nedávno komise upozorňovala, je suchý a
bude nahrazen novým.
U kostela sv. Michala byly v minulosti vzrostlé stromy vykáceny, ale nahrazeny nikdy nebyly. Komise požaduje
jejich dosazení.

5.3 Podnět veřejnosti | přechod u Bristolu
Na únorovém jednání komise řešila problematiku nebezpečného přechodu pro chodce u Bristolu (zápis č.
2/2024, bod 05.2).
Vyjádření magistrátu:
"Signální plán křižovatky, který zpracoval dopravní inženýr, postupně řídí jednotlivé signály všech účastníků
silničního provozu v křižovatce. Chodci svůj prostor na přejití dostanou, pokud vstoupí do vozovky na signál
"zelená". Pokud se budou všichni držet pokynů světelných signálů, žádné nebezpečí jim nehrozí. Signály na
přechodech pro chodce slouží pouze chodcům, nikoliv řidičům, takže řidičům vůbec nepřísluší sledovat barvu
chodeckého signálu a vyvozovat si tak jakousi domnělou přednost před chodcem, který dokončuje přecházení
na svůj signál ,,Stůj"."
Komise s vyjádřením magistrátu souhlasí.

5.4 Podnět veřejnosti | rekonstrukce ul. Uhelná
Komisi kontaktoval p. Kabelka s dotazem ohledně realizace rekonstrukce ulice Uhelná. 
Po dobu realizace opravy komunikace, v termínu od 18. 3. do 12. 5. 2024, je možnost náhradního parkování
rezidentů na ,,malé" tř. Svobody, v ulici Lafayettova a Mlýnská, situace viz přílohy. Pro parkování je nutné si
vyzvednout parkovací kartu, která bude rezidentům po přechozí telefonické dohodě bezplatně vydána na odboru
dopravy a územního rozvoje MMOl, Hynaisova 10, kanc. č. 4/448, Bc. Gabriela Bělinová, tel.: 588 488 263.

5.5 Špatný stav komunikace po rekonstrukci | ul. Nešverova
Komise upozorňuje na špatný stav vozovky na ulici Nešverova. Ulice je poškozená po častých průjezdech těžké
techniky, která sloužila k rekonstrukci domu na Vídeňské.
Komise požaduje vrácení do původního stavu. 

5.6 Podpora akce Olomoucký špacír
Komise se rozhodla opět podpořit akci Olomoucký špacír částkou 15 000,- Kč.

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl

7 Nové požadavky

1 Pěší zóna - dopravní značení

Dopravní značení "Pěší zóna", z důvodu vyhovění památové péči, neodpovídá zákonem daným technickým



parametrům.

Komise žádá o výměnu značek za nové, které by parametrům odpovídaly.

2 Inženýrské sítě - ulice Dobrovského

Komise žádá odbor městské zeleně a odpadového hospodářství o prověření inženýrských sítí na ulici
Dobrovského, kolem Žižkových kasáren, kvůli možnosti výsadby stromů.

3 Náhrada vykácených stromů u kostela sv. Michala

U kostela sv. Michala byly v minulosti vzrostlé stromy vykáceny, ale nahrazeny nikdy nebyly. Komise požaduje
jejich dosazení.

4 Neoprávněné umísťování kontejnerů | ODUR

Komise upozorňuje město - odbor dopravy a územního rozvoje, aby si pohlídali neoprávněné umísťování
kontejnerů na veřejných prostranstvích. Konkrétně na ulici Kateřinská, ale i jinde jsou na chodníku umístěné
kontejnery patřící k bytovým domům.

5 Špatný stav vozovky | ul. Nešverova

Komise upozorňuje na špatný stav vozovky na ulici Nešverova. Ulice je poškozená po častých průjezdech těžké
techniky, která sloužila k rekonstrukci domu na Vídeňské.

Komise požaduje vrácení do původního stavu. 

8 Obecné informace
Příští jednání komise městské části Olomouc - střed se uskuteční v pondělí 8. dubna 2024 v 17:00 hodin v
suterénu budovy magistrátu na ulici Hynaisova 10.

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 3 / 2024

Datum schválení zápisu: 18. 03. 2024 Předseda/předsedkyně KMČ:
Vanečková Magdaléna

Zapsal/a:
Krausová Iveta, Mgr.

Ověřil/a:
Vanečková Magdaléna


